
اخبار كشور

»نان سال های جنگ« 
با ویرایش جدید رسید!

چاپ دوم کتاب »نان ســال های جنگ« که خاطرات زنان روســتایی در 
پشتیبانی دفاع مقدس را روایت می کند، با ویرایشی جدید و توسط انتشارات 

»راه یار« روانه بازار نشر شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، »نان سال های جنگ«؛ اولین کتاب از مجموعه 
تاریخ شفاهی پشتیبانی جنگ انتشارات راه یار است که طی آن، خاطرات زنان 
روستای »صَدخَرو« سبزوار در پشتیبانی دفاع مقدس را روایت می کند. تحقیق 
این کتاب را محمد اصغرزاده برعهده داشــته و محمود شم آبادی نیز نگارش 

آن را انجام داده است. 
مقدمه این کتاب، با ســخنی از امام خمینی)ره(، درباره عظمت کار این 
زنان روستایی آغاز شده است: »من وقتی که در تلویزیون می بینم این بانوان 
محترم را که  اشتغال دارند به همراهی کردن و پشتیبانی کردن از لشکر و قوای 
مسلح، ارزشی برای آنها در دلم احساس می کنم که برای کسی دیگر نمی توانم 
آن طور ارزش قائل شوم. آنها یک کارهایی که می کنند که دنبالش توقع اینکه 
یک مقام یا یک پســتی را  اشغال کنند، با یک چیزی از مردم خواهش کنند؛ 
هیچ این مسائل نیست، بلکه سربازان گمنامی هستند که در جبهه ها باید گفت 

مشغول جهاد هستند.«
بر اساس این گزارش، چاپ دوم کتاب »نان سال های جنگ« با ویرایشی 
نــو، در 14 فصل، خاطرات زنان روســتای صدخرو در پشــتیبانی از جبهه و 
رزمندگان دفاع مقدس را در 14 فصل روایت کرده است و بخش پایانی کتاب 

نیز به تصاویر زنان جهادگر و شهدای این روستا اختصاص دارد.
یک کارشناس فرهنگی:

برگزاری جشنواره فیلم کودک
 در این شرایط یعنی اتلاف بودجه

یک کارشــناس گفت که  ای کاش به جای برگزاری محدود و بی کیفیت 
جشــنواره فیلم های کودکان و نوجوانان بودجه  این جشــنواره برای ساخت 

فیلمی  ارزشمند و مفید برای بچه ها ذخیره می شد.
سی وسومین دوره جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان از روز 
یکشــنبه 27 مهر کار خود را آغاز کرد، اما به دلیل شــیوع ویروس کرونا، این 

جشنواره به صورت محدود و بیشتر در فضای مجازی درحال برگزاری است. 
مریم پوریامین، کارشــناس فرهنگی و منتقد سینما درباره برگزاری این 
جشنواره در گفت وگو با خبرنگار کیهان گفت: به طور کلی، برگزاری جشنواره 
فیلم های کودکان و نوجوانان با ارزش اســت، به این دلیل که همه آثار حوزه 
ســینمای کودک و نوجوان دیده می شــوند و تجارب مختلــف در این حوزه 
بــه معرض نمایش درمی آید. ضمن اینکه ســازندگان ایــن آثار می توانند در 
جشــنواره، تماس مستقیم با مخاطب خود پیدا کنند و با سنجش بازخوردها، 
به شناخت بیشتری از ذائقه ها و نیازهای مخاطب دست پیدا کنند و هم اینکه 
آثار دیگر سازندگان حوزه کودک و نوجوان را مشاهده می کنند و از کم و کیف 
فیلمسازی در این حوزه طی یک سال مطلع می شوند. با این حال من اعتقاد 
دارم که امسال با توجه به شیوه گسترده ویروس کرونا، ضرورتی برای برگزاری 
این جشنواره نبود، همچنان که مهم ترین رویدادهای فرهنگی ما امسال برگزار 
نشدند. با توجه به محدودیت هایی که هست و نمی توان از برنامه های جشنواره 
اســتفاده شایسته ای کرد، جشــنواره فیلم های کودکان و نوجوانان به نتیجه 

مطلوبی نرسید و در این وضعیت اقتصادی فقط یک بودجه ای خرج شد! 
وی افزود: ســینمای کودک در اکران سال جاری طی ۶ ماهه اول سال، 
بســیار ضعیف بوده، در ۶ ماهه آینده هم که به  نظر می آید به همین صورت 
باشــد؛ بنابراین سطح کیفی این جشنواره بســیار پایین آمد؛ می شد بودجه 
برگزاری جشنواره امسال را ذخیره کرد تا درساخت یک اثر ارزشمند استفاده 

شود. 
این کارشــناس فرهنگی تصریح کرد: مهم ترین نقطه ضعف جشــنواره 
امســال، این است که در شرایطی که می شد در جشنواره برای مقابله با کرونا 
فرهنگ سازی کرد؛ اینکه بچه ها چگونه ازخود مراقبت کنند یا حتی چند فیلم 
کوتاه که آموزش خاصی را برای بچه ها داشته باشد نمایش دهند، اما این کار 

انجام نشد.
رادیو  »وحدت« کار خود را آغاز کرد

آئیــن آغاز به کار رســمی  رادیو »وحدت« صبح روز دوشــنبه 28 مهر 
همزمان با فرارسیدن ماه ربیع الاول با شعار »همدلی امت رسول الله« با حضور 
تنی چند از مســئولان ار شد سازمان صداوسیما، مسئولان فرهنگی و مذهبی 
کشور در استودیوی شماره یک ساختمان شهدای رادیو در جام جم برگزار شد.
به گزارش خبرنگار کیهان، دراین مراســم حجت الاسلام دکتر شهریاری 
دبیرکل مجمع تقریب مذاهب اســلامی، حجت الاسلام سید رمضان موسوی 
مقدم قائم مقام صداوســیما، علی بخشــی زاده معاون جدید صدای جمهوری 
اسلامی  و تنی چند از مدیران و مسئولان شبکه های رادیویی حضور داشتند.
حجت الاسلام شهریاری دراین مراسم طی سخنانی ضمن تقدیر و تشکر 
از مســئولان صداوســیما در راه اندازی چنین رسانه ای گفت: رادیو »وحدت« 
گفتمان دستیابی به امت  واحده را که دستیابی به تمدن اسلامی است  ترویج 

کند. 
دبیر مجمع تقریب مذاهب همچنین با استناد به آیه 103 سوره آل عمران 
اظهار داشــت: در این آیه از سنت پیامبر اکرم)ص( که خدا برای امت اسلامی 
 ترســیم کرده اســت به عنوان ریســمان الهی یادشــده و اگر ما از زیر چتر 

پیامبر)ص( خارج شویم تکلیف خود را ناتمام گذا شته ایم. 
حجت الاسلام سید رمضان موسوی مقدم قائم مقام رسانه ملی در این آئین 
با بیان اینکه درطول تاریخ اسلام ضربه های زیادی در تفرقه افکنی و دوگانگی 
از ســوی دشمنان به جوامع زده شده است حضور رادیو »وحدت« را در جمع 
رسانه های شــنیداری امری ضروری دانســت و گفت: رادیو »وحدت« ندای 

وحدت وپرچم دار امت اسلامی خواهد بود. 
وی همچنیــن افزود: با راه اندازی رادیو »وحدت« می توانیم بســیاری از 
بحث های تئوری و نظری و موضوعاتی را که شبهاتی را ایجاد می کند با حضور 

کارشناسان محترم پاسخ دهیم. 
علی بخشی زاده نیز دراین مراسم با بیان اینکه در سازمان صداوسیما رادیو 
یک رسانه جریان ساز است و وقتی یک حرکتی آغاز می شود همه اهالی رسانه 
ملی پای کار می آیند افزود: رادیو با سرعت و چالاکی موضوعات مختلف را در 

دستور کار خود قرار داده و به صورت آنی و عملیاتی نگاه خواهد کرد. 
معاون صدای رسانه ملی همچنین گفت: در همین راستا رادیو »وحدت« 
به صورت اختصاصی، با ریتم تند، موســیقی متناسب و استفاده از کار شناسان 

خبره در رسانه ملی شکل گرفته است. 
گفتنی است، شــبکه رادیویی »وحدت« از طریق موج اف ام ردیف 95/5  

مگاهرتز قابل شنیدن است.
ابتلای ۲ بازیگر مشهور سینما به کرونا

ادامه تولید آثار سینمایی و تأکید بر برگزاری جشنواره های خنثی و کم اثر، 
همچنان جان هنرمندان و عوامل تولید این فیلم ها را تهدید می کند؛ دو بازیگر 

مشهور سینما نیز اعلام کردند به ویروس کرونا مبتلا شده اند!
محمدرضا گلزار و نوید محمدزاده، از بازیگران مشــهور و پرکار ســینما 
هســتند که این روزها با کووید19 دست و پنجه نرم می کنند. در این میان، 
وضعیت گلزار وخیم تر بود و در بیمارستان بستری شد، هر چند که حال وی 
نیز رو به بهبود اســت.   اما پرسش اساســی این است که با توجه به شرایط 
سهمگین شیوع کرونا و در مقابل، تعطیلی سالن های سینما و عدم رغبت مردم 
برای دیدن فیلم ها، چه اصراری بر تولید فیلم های متعدد است؟ فیلم هایی که 
اغلب پس از تولید، یا اکران نمی شــوند و یا اگر هم به پرده سینما و یا اکران 

اینترنتی برسند، اقبال چندانی نخواهند داشت!
تبلیغ ماساژور ۲۰۰ میلیونی در رسانه ملی!

در شرایط بد اقتصادی کشور که عموم جامعه دغدغه معاش خود را دارند 
تبلیــغ یک کالای گران قیمت در تلویزیون با واکنش  برخی کاربران در فضای 

مجازی روبه رو شده است.
خراسان نوشت: به تازگی صداوسیما ماساژوری را تبلیغ می کند که گفته 
می شــود بین 200 تا 250 میلیون تومان قیمت دارد، کالای غیرضروری که 

عموم مردم جامعه توانایی خریدش را ندارند.
یکی از کاربران نوشت: »صداوسیما حداقل یه نگاهی به فضای اقتصادی 
این روزهای جامعه هم داشته باشه، بد نیست. واقعاً اینها درباره زندگی ما چه 

فکری می کنن!؟«

شهادت بسیجی آمر به معروف 
در حمله 7 تن از اراذل و اوباش

پاســدار بســیجی »محمد 
محمدی« که در درگیری با اراذل 
و اوباش دچار جراحت عمیق شده 

بود به شهادت رسید.
به گــزارش خبرگزاری بســیج، 
محمدی  محمد  بســیجی  پاســدار 
از بســیجیان پایگاه مقاومت بســیج 
انصارالامام تهران، شــامگاه یکشنبه 

حین درگیری با 7 نفــر از اراذل و اوباش تهرانپارس مورد ضرب و 
جرح با چاقو قرار گرفت و به شهادت رسید.

بر اساس اظهارات شــاهدان حادثه، اراذل و اوباش حین پارک 
ماشین و خرید نان به اتومبیل خانمی برخورد کرده که پس از اعتراض 

آن خانم و ورود نانوا به ماجرا درگیری آغاز شد.
به گفته شاهدان، اراذل و اوباش با الفاظ بسیار رکیک و با صدای 
بلند، خانم مورد نزاع و نانوا را مورد خطاب قرار داده و فضای رعب 
و وحشــت در محله ایجاد نمودند، در همین حین پاسدار بسیجی 
محمد محمدی وارد صحنه شــده و از اراذل و اوباش درخواســت 
می کنــد کــه در انظار عمومــی، عفت کلام را رعایــت کرده و به 
درگیری خاتمه دهند. اما اراذل و اوباش که در ابتدا دو تا ســه نفر 
بودند به فحاشی ادامه دادند و با این پاسدار بسیجی نیز درگیر شده 
و سایر دوســتان خود را نیز مطلع کردند. در جریان این درگیری، 
یکی از این اراذل که از قبل چاقویی را با خود به همراه داشــت به 
پهلوی این بســیجی ضربه وارد می کند که به دلیل عمق زیاد این 
ضربه و پاره شدن ریه و قلب بسیجی محمدی، تلاش های پزشکان 
 برای مداوا و احیای وی بی نتیجه ماند و این بســیجی به شــهادت 

رسید.
گفتنی است، دو نفر از این اراذل در صحنه جرم دستگیر شده اند 

و پنج نفر دیگر از جمله ضارب متواری می باشند.
وزیر بهداشت:

شدت سرایت ویروس كرونا 
بیشتر شده است

وزیر بهداشت گفت: متاســفانه شدت سرایت ویروس 
بیشــتر شــده و حتی ظن اینکه قدرت بیماری زایی آن با 

موتاسیون هایی افزایش یافته باشد وجود دارد.
به گزارش وبدا، ســعید نمکی در جلســه دیــروز کمیته ملی 
تعیین مصادیق شهدای مدافع ســلامت اظهار داشت: هر روز داغ 
تــازه ای از ســربازان خط مقدم و ژنرال های مبــارزه با کووید19 را 
به دل داریم. دکتر زارع جوشــقانی رئیس بیمارستان لبافی نژاد از 
چشم پزشــکان بسیار برجسته کشــور را از دست دادیم که سوابق 
 مدیریتی درخشــانی در حوزه سلامت در کاشان، زنجان و تهران د

اشت.
نمکی افــزود: چند روز قبــل دکتر فقیهی که ایشــان هم از 
چشم پزشکان برجســته بود را از دســت دادیم که سال ها رئیس 
بیمارستان طرفه بود و این بیمارستان را متحول کرده و به عبارتی 
دوباره ســاخته بود. همچنین افرادی مانند دکتر حســنی یکی از 
متخصصان حاذق آی ســی یو، دکتر نادری یکی از بزرگان پیوند و 
بسیاری از پزشکان برجسته کشور و تعداد زیادی پزشک، پرستار و 
کادر درمانی و کارکنان ســلامت را از دست داده و می دهیم و این 

ضایعات، قابل جبران نیست.
وی خاطرنشان کرد: متاسفانه شدت سرایت ویروس بیشتر شده 
و حتی ظن اینکه قدرت بیماری زایی آن با موتاسیون هایی افزایش 
یافته باشــد وجود دارد، هم سنین پایین تر را گرفتار می کند و نوع 

گرفتاری آن، وخامت حال بیماران را بیشتر می کند.

خضریان:
خلع ید مالک هفت تپه 

تا پایان آبان انجام می شود
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی 
گفت: تا پایان آبان، مالک فعلی کارخانه نیشــکر هفت 
تپه خلع ید شده و مشکلات کارگران رسیدگی و کشت 

ساماندهی می شود.
علی خضریان، سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس شورای 
اســلامی در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت: براساس 
مصوبه جلسه کمیته بررسی مشکلات کارخانه نیشکر هفت تپه، 
مقرر شد ظرف 45 روز یعنی تا پایان آبان ماه، مالک فعلی خلع 
ید و مشــکلات کارگران رسیدگی و کشت ساماندهی شود، لذا 
لازم است به موازات اقداماتی که دولت و سایر نهاد ها موظف به 
انجام آن هســتند، رئیس  دیوان محاسبات هم این موضوع را در 

چارچوب تحقیق و تفحص پیگیری  کند.
وی ادامــه داد: بنا بــه مطالبات کارگــران و تضییع حقوق 
بیت المــال در مجموع کشــت و صنعت هفت تپــه، تعدادی از 
نمایندگان و اعضای کمیســیون اصل 90 با حضور در مجموعه 
هفت تپه از نزدیک در جریان مشکلات این مجموعه قرار گرفتند 
و طی جلســاتی با حضور نهاد های نظارتی، نمایندگان کارگری، 
دولت، ســازمان بازرســی، نماینده تام الاختیار وزارت اقتصاد و 
سازمان خصوصی سازی، تصمیم گیری های مثبتی در جهت حل 

مشکلات اتخاذ شد.
سخنگوی کمیسیون اصل 90 مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: با دســتور ریاست دیوان محاســبات، دادستانی این دیوان 
بــه موازات دولت پیگیر اجرای مصوبه خلع ید و پیگیری حقوق 
بیت المال خواهد بود و هرگونه اهمال احتمالی از ســوی هر نهاد 
در پیگیری حقوق بیت المال با استفاده از بازوی نظارتی مجلس 

یعنی دیوان محاسبات پیگیری خواهد شد.
خضریان افزود: همچنین نمایندگان نیز حق قانونی خود را در 
چارچوب سؤال از وزیر، استیضاح و سایر ابزار های نظارتی به کار 
خواهنــد گرفت تا حقوق کارگران هفت تپه بیش از این تضییع 
نشــود؛ ضرب الاجل قرار داده شده تا پایان آبان ماه مورد اجماع 
همه در جلسه بوده است و نماینده سازمان بازرسی و کمیسیون 
اصل نود مجلس نیز بر روی آن نظارت کرده تا بدون هیچ کم و 

کاستی اجرا شود.

رهبرمعظم انقلاب: ما ملتی نیستیم که بنشینیم تماشاکنیم 
قدرت های پوشــالی مادی که از درون کرم  خورده و موریانه 

خورده اند، ملت استوار و پولادین ایران را تهدید کنند.

هدیه به خوانندگان پای درس علی)ع(

کار دنیا برای دنیا فانی 
و کار دنیا برای آخرت باقی است

امام علی)ع(: »آگاه باشید! دنیا خانه ای است که کسی در 

آن ایمنی ندارد، جز آنکه به جمع آوری توشه آخرت پردازد، 

و از کارهای دنیایی کســی نجات نمی یابد. مردم به وسیله 

دنیا آزمایش می شوند، پس هر چیزی از دنیا را که برای دنیا 

به دســت آورند، از کفشان بیرون می رود و بر آن محاسبه 

خواهند شــد، و آنچه را که در دنیا برای آخرت تهیه کردند 

به آن خواهند رسید و با آن خواهند ماند.«
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رئیس جمهور  با   اشــاره به افتتاح راه آهن 
خــواف-  هرات طی روزهــای آینده، اتصال 
راه آهن هــای ایران و افغانســتان  را موجب 
تقویت همکاری های اقتصــادی و تجاری دو 

کشور دانست. 
حجت الاســلام روحانی دیروز دوشنبه در دیدار 
»عبدالله عبدالله« رئیس شورای عالی مصالحه ملی 
افغانستان، با بیان اینکه در طول دوره ای که افغانستان 
در برابر تجاوزات بیگانه قرار داشــته، ملت و دولت 
ایران در کنار دولت و مردم این کشور بوده اند، گفت: 
امیدواریم صلح و امنیت پایدار در این کشــور برقرار 

باشد و مردم افغانستان در آرامش زندگی کنند.
رئیس جمهــور با ابــراز امیدواری بــه موفقیت 
تلاش های شورای عالی مصالحه برای برقراری صلح 
و ثبات در افغانســتان، اظهار داشت: مهم این است 
که مردم این کشور بعد از سال ها جنگ و درگیری به 
یک صلح واقعی برای حفظ دستاوردهای خود  دست 
یابند و راه حل این مشکل نیز گفت و گوهای سیاسی 

و مذاکره بین الافغانی است.
روحانــی با بیان اینکــه دخالت و حضور آمریکا 
به عنوان یک کشور متجاوز در افغانستان با خواست 
و نظر مردم این کشور همسو نبوده است، تصریح کرد: 
دولت آمریکا که در سیاســت های خود در منطقه و 
جهان شکســت خورده و موفقیتی نداشــته است، 
به دنبــال بهره برداری انتخاباتی از مذاکرات صلح در 

افغانستان است.
رئیس جمهور در ادامه با  اشــاره به روابط خوب 
ایران و افغانستان به عنوان دو کشور دوست و همسایه، 
بر توسعه و تعمیق روابط تهران-  کابل تأکید کرد و 
اظهار داشت: توافق بلندمدت بین دو کشور می تواند 
به توسعه و تعمیق روابط در همه زمینه ها بینجامد.

روحانی با   اشاره به افتتاح راه آهن خواف-  هرات 
طــی روزهای آینــده، اتصال راه آهن هــای ایران و 
افغانستان  را موجب تقویت همکاری های اقتصادی 
و تجاری دو کشــور دانســت و افزود: ایران آمادگی 
دارد کــه با اتصال خط لوله گاز و فرآورده های نفتی 
به افغانســتان امکان استفاده مردم این کشور از این 

انرژی ها را فراهم کند.
رئیس جمهور در پایان تأکید کرد: همان طور که 
همیشــه در کنار مردم افغانستان بوده ایم، در آینده 
هم حمایت خود را از این کشور و همه جهات و اقوام 
و گروه های صلح طلب ادامه خواهیم داد و امیدواریم 

شاهد برقراری امنیت پایدار در این کشور باشیم.
افغانستان یا عراق فرقی نمی کند، 

آمریکا به دنبال ناامنی است  
رئیس شورای مصالحه ملی افغانستان که به تهران 
سفر کرده است؛ همچنین عصر دیروز با دریابان علی 
شمخانی نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای 
عالی امنیت ملی دیدار و پیرامون مسائل دوجانبه و 

منطقه ای با وی گفت وگو کرد.

در ایــن دیــدار دریابان شــمخانی بــا تبیین 
سیاست های مخرب آمریکا در منطقه  غرب آسیا که 
نتیجه ای جز جنگ، ویرانی و عقب ماندگی برای مردم 
منطقه به دنبال نداشته؛ تأکید کرد: اساس سیاست 
آمریکا ایجاد هرج و مرج و ناامنی است؛ فرقی نمی کند 

که محل پیگیری آن افغانستان باشد یا عراق.
 وی با  اشــاره به نقــش آمریــکا در راه اندازی 
جریان های   تروریســتی که نمونه بارز آن تاسیس 
جریان مخوف و   تروریســتی داعش اســت، گفت: 
تنها راه مصون ماندن از این گونه دام های خطرناک 
آمریکا، مقاومت و حفظ وحدت و انسجام است؛ راهی 
که شــهیدان بزرگی همچون حاج قاسم سلیمانی و 

احمدشاه مسعود با جانفشانی به ما نشان دادند.
 دبیر شــورای عالــی امنیت ملی کشــورمان؛ 
گفت وگوی بین  الافغانی، حفظ جمهوریت و حقوق 
اقــوام و مذاهب و تبعیــت از قانون اساســی را از 
مولفه های اصلی و بسیار تأثیرگذار در برقراری ثبات 
و امنیت پایدار در افغانســتان برشمرد و خاطرنشان 
کــرد؛ آمریکا همواره برای حفظ حضور و اســتمرار 

ناامنی در صدد تضعیف مولفه های اصلی ثبات بخش 
در افغانستان بوده است.

 وی، هرگونــه اقــدام خــارج از چارچوب های 
ارزشــی و ملی را خیانت به سال ها مجاهدت و ایثار 
ملت افغانســتان دانست؛ و تصریح کرد، نباید منافع 
بلندمدت مردم زجر کشیده افغانستان را فدای برخی 

منافع زود گذر کرد.
 شمخانی، با بیان اینکه جمهوری اسلامی ایران 
در طول 40 ســال گذشــته با حمایت همه جانبه و 
پذیرش بیش از 3 میلیون نفر از مهاجرین افغانی در 
عمل حسن همجواری و حق همسایگی را اداء کرده 
است و انتظار دارد مسئولان این کشور نیز با وحدت 
و همدلی اجازه رخنه و پیاده شــدن نقشه های شوم 
بیگانگان برای ایجاد اختلاف میان دو کشور را ندهند.
 در ادامه این دیدار عبدالله عبدالله نیز در سخنانی 
با قدردانــی از حمایت ها و مواضع اصولی جمهوری 
اسلامی ایران در قبال افغانستان، گسترش روابط با 
کشور دوست و برادر ایران را از اصول و اولویت های 

سیاست خارجی کشورش بر شمرد.

روحانی در دیدار رئیس شورای عالی مصالحه افغانستان:

راهآهنخواف-هراتطیروزهایآیندهافتتاحمیشود

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با 
بیان اینکه »از یک سال قبل بسیاری کشورها 
بــه ما مراجعه کردند و ما هــم مذاکراتی با 
دیگران داشتیم« گفت: زمینه فروش و خرید 
تسلیحات برای جمهوری اسلامی ایران فراهم 

است و البته فروش گسترده تر خواهد بود.
امیر حاتمی وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مســلح در برنامــه زنــده تلویزیونی با  اشــاره به 
دستاوردهای نظامی و تسلیحاتی کشورمان گفت: 
بســیاری از مقامات خارجی که به ایران آمدند با 
دیدن این همه پیشرفت ما در عین تحریم تعجب 

کردند.
وی خاطرنشان کرد: یکی از وزرای کشورهای 

خارجی که خودشان هم کشور توانمندی هستند، 
وقتی از ایران رفت، در گزارش به رئیس جمهورشان 
از پیشرفت های ایران گفته بود، رئیس  آن کشور در 
اولین ملاقات با رئیس جمهور ما پیشنهاد همکاری 

برای تولید داده بود.
امیر حاتمی افزود: جمهوری اسلامی در شرایطی 
به این توانمندی ها رسید که آنها تمام تلاششان را 
برای محرومیت ایران از حق طبیعی خود کردند و 
از سوی دیگر آنها می خواستند با گرفتن این حق 
جمهوری اسلامی ایران را تحقیر کنند؛ پس از این 
جهت برای ما بسیار مهم بود که این حق را بگیریم. 
بحمدالله تلاش کردیم و عنایت خداوند نیز شامل 
حال شد و این اتفاق بسیار مهم رخ داد و ما حقمان 

را از حلقوم آمریکایی ها بیرون کشیدیم.
وزیر دفاع با بیان اینکه در حوزه موشــکی یک 
قدرت قابل اعتنا هســتیم، تأکیــد کرد: در حوزه 
زمینی، همه اقلام دفاعی از  تانک تا توپ و خمپاره 
و ضــدزره و خودرو را برای فروش داریم همچنین 
در حوزه هوایی نیز توانمندی منحصر به فردی در 
تعمیر و نگهداری هواگردهای غربی و شرقی داریم.
امیــر حاتمی در ادامه تصریح کرد: ما در حوزه 
پهپاد جزو 5-۶ قدرت اول جهان هستیم و در حوزه 
دریایی نیز انواع شــناورها از زیردریایی تا شــناور 
را می ســازیم و آنها را در سطح قدرت های بزرگ 

تسلیح می کنیم.
وی با تأکید بر اینکــه در حوزه پدافند هوایی 

سامانه باور373 را با بالاترین برد و ارتفاع ساختیم 
و سامانه های دیگر نظیر 15 خرداد و سوم خرداد را 
هم داریم، گفت: ما طیف گسترده ای از تجهیزات را 
داریم که با رعایت مقرراتی که جمهوری اسلامی به 
آن پایبند است، به کشورهایی که از این تسلیحات 
علیه دیگران استفاده سوء نکنند و فقط دنبال دفاع 

مشروع باشند، می فروشیم.
وزیر دفاع تصریح کرد: ما مثل آمریکا نیستیم 
که عربستان و امارات را به جان مردم یمن انداخت 

تا سلاح بفروشد.
امیر حاتمی در پایان افزود: کارآمدی و قیمت 
ارزان جزو مؤلفه های مهم محصولات دفاعی ایران 

است.

امیر حاتمی: 

صادرات تسلیحات نظامی ایران از خرید بیشتر خواهد بود

سردار جلالی در نشست خبری:

فشار حداكثری آمریکا در روزهای آخر خود است 
به شرط آن كه پالس ضعف در داخل ندهیم

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور گفت: 
فشــار حداکثری آمریکا در حال طی کردن 
روزهای آخر خود است،  به شرط آنکه رویکرد و 
گفتمان مقاومت را حفظ و پالس ضعف از داخل 

کشور ندهیم.
ســردار غلامرضا جلالی رئیس سازمان پدافند 
غیرعامل کشور در نشست خبری که به مناسبت هفته 
پدافند غیرعامل برگزار شــد، با  اشاره به تحریم های 
همه جانبه علیه ایران، افزود: دشــمنان تلاش دارند 
بــا تحریم، مردم را دچار مشــکلات فراوانی کند تا 
از ایــن طریق، نارضایتی مردم را افزایش و دولت را 
دچار مشکلات فراوانی کند. در این مسیر اشتباهات 
خودی هــا و پاس گل هایی که توســط برخی داده 

می شود نیز بسیار مؤثر است.
جلالی تصریح کرد: آنها با تحت فشار قرار دادن 
ما، می خواهند ایران را پای میز مذاکره بکشــند اما 
به نظر می رسد که فشار حداکثری آمریکا در حال طی 
کردن روزهای آخر خود است و ما از این مرحله در 
حال عبور هستیم به شرط آنکه، رویکرد و گفتمان 

مقاومت را حفظ و پالس ضعف از داخل کشور ندهیم، 
از این مرحله عبور می کنیم.

وی گفت: شبکه های اجتماعی، امروز به عنوان یک 

ابزار در جنگ دشمن استفاده می شود اما کشور ما یک 
تاب آوری حیرت انگیز دارد که مبتنی بر اعتقادات و 

مقاومت بی نظیر مردم به دست آمده است.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل اظهار داشت: ما 
رویکرد مردم پایه را اتخاذ و با رصد لحظه ای، حفظ 
و تداوم کارکرد زیرســاخت ها را مدنظر قرار داده ایم 
و حفاظت از مردم را به عنوان اصلی ترین استراتژی 
خود می دانیم، از سوی دیگر حفاظت از افکار عمومی 
را بسیار مهم می دانیم که متأسفانه در این عرصه با 

مشکلاتی رو به رو هستیم.
به گزارش مهر، جلالی خاطرنشــان کرد: قدرت 
کشور ما بســیار افزایش یافته به همین دلیل دیگر 
با تهدید نظامی رو به رو نیستیم، ورود به لایه نظامی 
خط قرمز آمریکایی ها است اما در زمانی که ما پایگاه 
»عین الاسد« را هدف قرار دادیم آنها به دلیل اینکه 
احتمال رفتن به ســوی جنگ را می دادند پاســخ 
ندادند، زیرا اســتراتژی آمریکایی ها تهدید و فشــار 

»مادون جنگ« است.
وی هوشمند سازی را یکی دیگر از تهدیدات روز 
دانســت و گفت: امروز با پدیده شهرهای هوشمند 
رو به رو هســتیم که همه چیز الکترونیک و سایبری 
شده و طبیعتاًً می تواند مورد نفوذ دشمنان قرار گیرد.

مدیر مرکز مطالعات ایران در دانشــگاه 
تل آویو گفت: ایرانی ها خط قرمزهای آمریکا 
را زیر پا می گذارند و جوابی از واشــنگتن 

نمی بینند.
دیوید مناشــری، مدیر مرکــز مطالعات ایران 
در دانشــگاه تل آویو گفت: ایرانی هــا تاکنون یاد 
گرفته اند که چطور با تحریم زندگی کنند. شــاید 
مانند آنتی بیوتیک کــه تزریق کنید؛ وقتی مرتب 
آنتی بیوتیک مصرف می کنید، بدن شــما در برابر 

تحریم ها ایمن می شود.
مناشــری افزود:  ترامپ یک خط قرمز داشت 
ولــی آنها یک پهپاد پیشــرفته آمریــکا در خلیج 
 فارس را ســرنگون کردند. واکنش آمریکا چه بود؟ 
آمریکا جنگنده هایش را برای حمله فرســتاد ولی 

رئیس جمهور جلویشان را گرفت.
وی در ادامــه گفت: دلیل خوبی داشــت. این 
خوب اســت که دســت به یک حمله نــزد. این 

 بــرای ایــران این گونه درک شــد که آنهــا از ما 
می ترسند.

مدیر مرکز مطالعات ایران در دانشــگاه تل آویو 
اظهار داشت: به وقایع خلیج  فارس نگاه کنید؛ آنها 
آمریکایی ها را تحقیر می کنند و کســی که عاشق 
آمریکاست، از شــنیدن بلایی که آنها)ایرانیان( بر 

سرشان آورده اند ناراحت می شود.
مناشری خاطرنشان کرد: لذا ایران در حال یک 
بازی است که یک  طرف به دنبال تعامل هستند و 
طرف دیگر محدودیت ها را نشــان می دهند. فکر 
می کنم این تضادی اســت که در سیاست ایرانیان 
می بینیم و این یک چالش جدی برای سیاست های 

آمریکاست.
وی در ادامــه گفــت: اما موضــوع ]مقاومت 
حداکثری در برابر فشار حداکثری[ مایلم تا از عنوان 
دیگری استفاده کنم که فکر می کنم مضمون بهتری 
دارد. فکر می کنم آنچه که می بینیم، تضعیف قدرت 

آمریکا در برابر قدرت گیری ایران است. این عنوانی 
است که من می بینم.

مدیر مرکز مطالعات ایران در دانشــگاه تل آویو 
افزود: یک مثال دیگر؛ همیشه یک خط قرمز و یک 
تهدید وجود داشت که تحریم های ایران و ونزوئلا 
زیر پا گذاشته نشوند. ماه گذشته ایران 5 نفتکش 
حامل نفت به کاراکاس فرستاد؛ آمریکا چه کار کرد؟
مناشــری ادامه داد: حالا شاید خوب است که 
کاری نکــرد، ولی این را می گویم، اگر نمی خواهی 
کاری بکنی، تهدید نکن و این از نگاه ایران نشــانه 

ضعف آمریکاست. 
وی اظهار داشت: بیش از ده سال پیش، من یک 
نشست در مرکز مطالعات ایران در دانشگاه تل آویو 
داشــتم که در کنار دو استاد دیگر، یعنی دو ژنرال 
صحبت می کردیم؛ فرمانده پیشــین نیروی هوایی 
و رئیس پیشین ســازمان اطلاعات. وقتی به خانه 
بازگشتم همسرم از من پرسید که ژنرال ها درباره چه 

چیزی صحبت کردند و از گزینه نظامی چه گفتند؟
مدیر مرکز مطالعات ایران در دانشــگاه تل آویو 
خاطرنشــان کرد: گفتم نمی توانــم بگویم که چه 
گفته اند، ولی می توانم بگویم چه فهمیده ام؛ گزینه 
نظامی وجود ندارد! این خیلی خیلی برای اسرائیل 
ســخت است که این کار را انجام دهد؛ خصوصاً در 

این شرایط.
مناشری افزود: ایرانی ها در دو چیز بسیار خوب 
هستند. آنها به دو چیز در جهان شناخته  شده اند. در 
فرش بافی؛ آنها بهترین فرش ها را می بافند. دوم این 
باور وجود دارد که شطرنج در ایران ابداع شده است. 
خب تفاوت کجاســت؟ وقتی شما فرش می بافید، 
به هر یــک از نقاط ریز توجه می کنید. ولی وقتی 
شــطرنج بازی می کنید، به استراتژی توجه دارید. 
ایرانیان در هر دوی آنها ماهر هستند. علاوه  بر این، 
 ایرانی هــا متخصص ماهی گرفتــن از آب گل آلود 

هستند.

مدیر مرکز مطالعات ایران در دانشگاه تل آویو:

ایرانی ها خط قرمزهای آمریکا را زیر پا می گذارند
و جوابی از واشنگتن نمی بینند

عضــو هیئت  مدیره بنیاد برکت با  اشــاره 
به فعالیت کولبری در ســه استان کرمانشاه، 
کردستان و آذربایجان غربی گفت: برای حل این 
مسئله و ایجاد درآمد پایدار برای مرزنشینان 
در این سه استان، بنیاد برکت ۱۱ هزار شغل را 
 در این مناطق با اعتبار ۵۰ میلیارد تومان ایجاد 

می کند.

»هادی جوهری« بر حل مشکل کولبری این سه 
اســتان تاکید کرد و اظهار داشــت: سه هزار و 500 
طرح خُرد در 484 روستا برنامه ریزی و اجرا می شود 
و این در حالی است که برای پیشرفت این کارها، 34 
مجری و تسهیلگر که از خود مردم روستا و بومی آن 
مناطق هســتند آموزش های لازم را دیدند و فرآیند 

شناسایی را آغاز کردند.

معاون اقتصادی بنیاد برکت افزود: اعتقاد داریم اگر 
بتوانیم برای مرزنشینان رونق اقتصادی ایجاد کنیم تا 

حد زیادی مردم را از کولبری جدا می کنیم.
بخشی از مرزنشینان مناطق کُردنشین ایران برای 
تامین معیشــت و درآمد خود از مرزهای غیررسمی 
اقــدام به حمل بار به وســیله کول یــا به اصطلاح 
رایــج »کولبری« می کنند که این موضوع به یکی از 

چالش های مردم و مسئولان استان های غربی کشور 
تبدیل شده اســت. معاون هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری کرمانشــاه نیز بر اصلاح قوانین و مقررات 
بــرای کولبران تاکیــد دارد و گفته که بســیاری از 
کشــورهای دنیا تخفیف ها و تشویق های زیادی برای 
مرزنشینان خود در نظر می گیرند و در ایران هم باید 

این اتفاق بیافتد.

بنیاد بركت ۱۱ هزار شغل در استان های مرزی ایجاد می كند


